
 
Kasvatus- ja koulutuslautakunnan alaista toimintaa koskevat valtuustoaloitteet 
  
KKltk 31.01.2023 § 9    
470/12.00.01/2022    
 
 -Kaupunginvaltuusto § 46 valtuustoaloite: 
 22.11.2022 Ilkka Repo, perussuomalaiset: Kaikilla kunnan oppilailla on oikeus 

siirtyä alakoulusta yläkouluun oman ikäluokkansa kanssa 
 
 Vastaus: 
 Jokaisen oppilaan kohdalla täytyy erikseen miettiä mikä on paras toimintatapa 

hänen kannaltaan myös koulupaikan suhteen. Haapavedellä on pitkä perinne 
sen suhteen, että pidennetyn oppivelvollisuuden oppilaat ovat jatkaneet 
peruskoulun loppuun Hyttikallion koululla. Hyttikallion koululle on rakennettu 
tähän tarkoitukseen sopivat tilat erikoistiloineen ja siellä on parhaiten erityisen 
tuen resurssia käytössä. Myös muissa alueen kunnissa on samanlainen 
käytäntö, että nämä toiminta-alueittain opiskelevat kehitysvammaiset 
yläkouluikäiset oppilaat käyvät koulua alakoulun yhteydessä. Yläkoululla ei 
myöskään ole sopivia tiloja ko. tarkoitukseen. Mm. kehitysvammaisten 
tarvitsemat aputilat (tilat vaipanvaihtoon jne) puuttuvat. Toiminta-alueittain 
opiskelevat kehitysvammaiset oppilaat tarvitsevat monissa tapauksissa omat 
opetusryhmät niihin oppiaineisiin, joissa käytetään vaarallisia työvälineitä tai 
koneita (käsityö, kemia, kotitalous). Yläkoulun erikoisluokkien käyttöaste on niin 
korkea , ettei lisäryhmille löydy tiloja.  
Jo pitempään on kuitenkin mietitty ratkaisua, jossa ainakin joidenkin oppilaiden 
osalta osa oppitunneista voitaisiin pitää ryhmän oman opettajan ja mahdollisesti 
myös koulunkäynnin ohjaajan avustamana yläkoulun puolella. Tämä käytäntö 
on osittain otettu käyttöön syksyllä 2022. 
 

 
 -Kaupunginvaltuusto § 56 valtuustoaloite: 
 13.12.2022 Haapaveden Vasemmiston valtuustoryhmä, Aakko ym: Linja-

autovuorot näkyville 
 
 Vastaus: 
 Kaikki kaupunkia koskevat linja-autovuorot löytyvät Matkahuollon sivuilta, jossa 

ne ovat parhaiten ajan tasalla koska ovat sähköisessä muodossa. 
 Haapaveden kaupunki on mukana Pohjois-Pohjanmaan ELY:n 

pääpysäkkiselvityksessä, jonka tarkoituksena on kartoittaa alueen kuntien 
pääpysäkit ja esittää kunnille toimenpide-ehdotuksia ko. pysäkkien 
palvelutason parantamiseksi. Kaupunki on esittänyt, että Haapaveden 
pääpysäkki on entisen Matkahuollon edessä oleva pysäkki. Sen yhteyteen on 
tarkoitus miettiä linja-autoaikataulujen esille tuomista joko paperisina tai 
sähköisessä muodossa. 

 
 

 
Esittelijä sivistysjohtaja Seitajärvi Erkki 

 
Päätösehdotus Kasvatus- ja koulutuslautakunta antaa valtuustoaloitteisiin esittelytekstin 

mukaiset vastaukset. 
 

Päätös Kasvatus- ja koulutuslautakunta päätti hyväksyä sivistysjohtajan ehdotuksen 
päätökseksi. 

 


